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Den 30. januar 2017 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 42 til L 114, forslag til lov om ændring af lov 

om miljøgodkendelse m.v. af husdyrbrug, lov om miljøbeskyttelse, lov om jordbrugets anvendelse af 

gødning og om plantedække og forskellige andre love (Ny regulering af husdyrbrug m.v. og indførelse 

af generelle regler for anvendelse af gødning på arealer og for husdyrbrug m.v. som udmøntning af 

dele af Fødevare- og landbrugspakken samt ændringer som følge af VVM-direktivet m.v.), stillet den 

27. januar 2017 af Simon Kollerup (S). 

Spørgsmål nr. 42 til L 114 

”Hvor mange flere slagtesvin vil der kunne produceres som følge af overganen til stipladsmodellen, 

herunder hvad er den beskæftigelsesmæssige effekt?” 

Svar 

Det skal bemærkes, at opgørelsen af økonomiske effekter af en ændret regulering er vanskelig at 

opgøre og svær at adskille fra andre effekter som følge af fx ændringer i efterspørgslen og prisen. 

Eksempelvis er det svært at estimere værdien af kortere sagsbehandlingstider for produktionen af 

slagtesvin.  

 

Med udgangspunkt i den daværende økonomiske situation har Institut for Fødevare- og 

Ressourceøkonomi, Københavns Universitet og DCE- Nationalt Center for Miljø og Energi, Aarhus 

Universitet i 2015 estimeret stigningen i antallet af slagtesvin, ved skift til stipladsmodellen til mellem 

79.000 og 96.000 slagtesvin årligt. 

 

Universiteterne har på baggrund af dette antal slagtesvin opgjort det øgede antal arbejdspladser til 

mellem 49 og 60 arbejdspladser årligt. 
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